
 

 

Protokół 

z XXV zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 

odbytej w dniu 22 grudnia 2008r. w godz.  od 9.00 do 12.00 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 

 

 

Ad.1 

Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik Szparkowski 

stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji uczestniczy 15 radnych. 

Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 

(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 

 

 

Ad.2 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą uwagi do 

przedstawionego porządku obrad sesji. 

 

Nie wniesiono zmian do proponowanego porządku obrad. 

 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi następująco: 

 

Proponowany program sesji: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przyjęcie porządku dziennego.  

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.  

4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym.  

5. Interpelacje i wnioski radnych.  

6. Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i komisji stałych na 2009 rok.  

7. Przyjęcie budżetu gminy na 2009 rok.  

- opinie wszystkich komisji stałych Rady Gminy. 

8. Podjęcie uchwał w sprawach:  

a) gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

- opinia Lomisji Oświaty 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo na 

2008 rok, 

- opinia Komisji Oświaty 



c) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej na terenie 

gminy Liniewo, 

- opinia komisji Komunalnej i Budżetu 

d) zasad udzielania i przyznawania stypendium Wójta Gminy, dla wyróżniających się 

uczniów z terenu Gminy Liniewo, 

- opinia Komisji Oświaty 

e) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych 

w szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2009 rok, 

- opinia Komisji Oświaty 

f) uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2009 rok, 

- opinia Komisji Oświaty 

g) ustalenia stawki za składowanie odpadów na składowisku gminnym w Liniewskich 

Górach, 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu  

h) zmian w budżecie gminy, 

- opinia Komisji Komunalnej i Budżetu 

9. Odpowiedzi na interpelacje radnych.  

10. Wolne głosy i wnioski.  

11. Zakończenie sesji.  

 

 

Ad.3 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą uwagi do 

protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto jest za 

przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 

Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 

 

 

Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt Gminy 

Mirosław Warczak. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 

 

 

Ad.5 

Interpelacje radnych: 

 

Korynt Stanisław – czy są jakieś pieniądze zarezerwowane w budżecie gminy na budowę 

chodnika i zatoczki w Lubieszynie? 

 



Kruszyński Ryszard -  budowa naszego Orlika idzie pięknie, ale droga, którą przejeżdżają  

pojazdy z budowy jest zdewastowana. Prosiłbym o przypilnowanie, żeby ta droga wróciła do 

stanu sprzed budowy, bo to jest ich obowiązkiem. 

- Wnioskuję żeby raz do roku puścić na wszystkie drogi dużą równiarkę, aby wyrównała profil 

drogi, a potem możemy w razie potrzeby używać  naszą małą równiarkę. 

 

Bałachowski Jerzy – chciałbym podziękować panu Krzysztofowi Michnowskiemu za 

załatwienie na drogę przy OSP  w Wysinie krawężników.  

- Na poboczach dróg i ulicach   po deszczu stoją kałuże, które stanowią zagrożenie dla 

przejeżdżających pojazdów, czy nie można byłoby przywieźć koparki, która rozwiązałby ten 

problem? 

 

Knitter Benedykt – słyszałem, że w sprawie sygnalizacji świetlnej na przejściu dla pieszych 

koło państwa Prądzińskich przyszła odmowna odpowiedź z ZDP? 

- Chciałbym, aby zostawiono znak ograniczający prędkość do 50km/h przy nazwie 

miejscowości w Liniewie od strony Orla. Jest to bardzo niebezpieczny zakręt, a kierowcy 

chyba zapominają, że jest ograniczenie, bo to już miejscowość i pędzą przez co stwarzają 

zagrożenie dla dzieci wracających ze szkoły. 

- Podziękowania dla pana Michnowskiego Krzysztofa za pomoc w sprawie wycięcia krzaków 

w Sobączu przy drodze powiatowej. 

 

Szparkowski Ludwik – odczytam artykuł zamieszczony w Kurierze Kaszubskim „Współpraca 

bez Liniewa” (artykuł w załączeniu do protokołu). Zaprosiłem na dzisiejszą sesję Starostę, aby 

wyjaśnił zaistniałą sytuację, ale nie przyjechał, więc zapoznamy się z tą sprawą tylko ze 

stanowiska pana Wójta. 

 

 

Ad.6 

Przyjęcie planu pracy Rady Gminy i komisji stałych na 2008r. 

 

Szparkowski Ludwik – czy są jakieś uwagi do uchwały? 

 

Radni nie wnieśli żadnych uwag. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  15 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 7  

Przyjęcie budżetu gminy na 2009r. 

 

Przewodniczący Rady odczytał Uchwałę Nr 162/g239/III/P/08 składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Gdańsku z dnia 19 grudnia 2008r. w sprawie opinii o 



projekcie budżetu Gminy Liniewo na 2009 rok wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego i objaśnieniami. 

 

Wójt – zakres naszego budżetu jest ogromny, ale jest on zarazem bardzo ambitny i 

najprawdopodobniej zostanie rozłożony na kilka lat. Na pewno w ciągu roku będzie jeszcze 

zmieniany. Jeżeli wykorzystamy połowę tego budżetu to już będzie ogromny sukces dla nas. 

Nie mamy możliwości utraty płynności finansowej nasze zadłużenie jest w przedziale 10-

12%. Dużo projektów potrzebuje naszego własnego wkładu finansowego. Dodatkowo 

staramy się pewne środki pozyskiwać. Należy wszystko równoważyć. Jesteśmy wspólnotą i 

nie obracamy  się tylko  w strefie materialnej, ale także edukacyjnej. Udało się nam zawrzeć 

kompromisy na tle gospodarczo-społecznym. Dotacja na kanalizację jest dla nas wielka 

szansą na dalszy rozwój. Na miasta idą o wiele większe pieniądze niż na tereny wiejskie, bo 

około 7% wszystkich dotacji. 

 

Knitter Benedykt – mieliśmy dostać ostateczną wersję autopoprawek. 

 

Szparkowski Ludwik – pan Wójt odczyta autopoprawki uzupełnione sugestiami RIO. 

 

Wójt odczytał autopoprawki (autopoprawki w załączeniu do protokołu) 

 

Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem budżetu. 

 

Bałachowski Jerzy – Komisja Rolna – na komisji przeanalizowaliśmy dokładnie budżet. 

Byliśmy oszukani z dopłatami, obawiamy się czy  sytuacja w kraju nie odbije się na gminie, 

ale nie mamy wyjścia i się zgadzamy na przyjęcie budżetu w wersji przedstawionej przez 

Wójta Gminy. 

 

Zabrocki Sławomir – Komisja Rewizyjna – komisja rewizyjna widzi takie same zagrożenia, ale 

jest za. 

 

Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – po raz kolejny w budżecie miejscowość Wysin, Stary 

Wiec, Chrósty Wysińskie i  Lubieszyn, pan Wójt potraktował po macoszemu. Ile jest 

przeznaczone pieniędzy na tą część gminy? Panie Wójcie zgłaszałem wodociągi w Wysinie w 

zeszłym roku, a Pan powiedział, że gdzieś tam są, ale a tym roku w ogóle nie ma. Czy wie Pan 

w jakim stanie jest hydrofornia w Wysinie? Czy to dobrze, że ponad 100 gospodarstw nie ma 

co chwilę wody? Proszę się zastanowić czy Pan dobrze podzielił pieniądze w budżecie? 

 

Wójt – chciałbym podziękować za tę dbałość radnemu, ale nie mogę się zgodzić z tym. 

Staram się żeby gmina rozwijała się równomiernie. Nie ma możliwości, aby robić wszystko na 

raz. Zatoczka i chodnik w Lubieszynie jest to trudna inwestycja, bo trwają jeszcze rozmowy  z 

ZDW, ale będzie to zrobione, w Lubieszynie budowana jest hydrofornia. W Starym Wiecu 

planowana jest modernizacja hydroforni, w Wysinie krawężniki dla straży. Pamiętamy o 

hydroforni, pompy zostały wymienione. Nie zostawimy mieszkańców bez wody, ale jest 

sytuacja, że złoże się kończy. 

 

 

 



Przewodniczący Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem autopoprawek. 

 

Radni  15 głosami „za” przyjęli autopoprawki. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za przyjęciem 

budżetu Gminy Liniewo na 2009r. 

Radni  15 głosami „za” przyjęli budżet. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Ad. 8 

Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) przyjęcia gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych na 

2009r. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

Michnowski Grzegorz – ten projekt uchwały  jest z błędami. 

 

 

b) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Liniewo na 

2009 rok 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

c) przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej położonej na terenie gminy 

Liniewo 

 

Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem uchwały. 

 

Szparkowski Ludwik – czy są jakieś uwagi jeszcze? 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 



Radni  14 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

d) zasad udzielania i przyznawania stypendium Wójta Gminy, dla wyróżniających się 

uczniów z terenu gminy Liniewo 

 

Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – chcę zmienić kryterium przyznawania z 5,0 na 4,8 

dla szkół ponadgimnazjalnych, bo jest to za duże kryterium,  dla pozostałych szkół 

pozostawić takie same kryteria. Jest uchwała, a pana koordynatora nie ma i nie ma z kim 

rozmawiać na ten temat, ilu uczniów kwalifikuje się do tego stypendium tego też nie wiemy. 

 

Szparkowski Ludwik -  pan Koordynator nie umiał określić ile uczniów jest z taką wysoką 

średnią. 

 

Szarmach Wiesław – mamy uchwałę i przyznane pieniądze za zeszły rok, a dzisiaj nie 

wiadomo ile było uczniów. 

 

Knitter Benedykt – przecież można sprawdzić ilu było uczniów i tak będziemy to w przyszłym 

roku zmieniać. 

 

Szparkowski Ludwik – kto jest za przyjęciem poprawki? 

 

Radni 13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” przyjęli poprawkę. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  14 głosami „za” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

e) ustalenia zasad dofinansowania doskonalenia zawodowego nauczycieli zatrudnionych w 

szkołach prowadzonych przez Gminę Liniewo na 2009r. 

 

Szarmach Wiesław – na  posiedzeniu komisji obniżyliśmy kwotę dofinansowania z 1500zł do 

1000zł. 

 

Knitter Benedykt – i zgadzają się na to związki zawodowe? 

 

Sekretarz – Rada Gminy podejmuje uchwalę,  a Związki Zawodowe opiniują.  Ile uchwalicie 

to taka stawka będzie obowiązywać. 

 

Szparkowski Ludwik – związki opiniują zasady dofinansowania a my ustalamy kwoty. Czy są 

inne propozycje kwot dofinansowania? 

 

Rekowski Zbigniew - 750zł 



Wójt – to skomplikuje sprawę, była propozycja 500zł, a teraz powinno być 1000zł utrzymane. 

 

Szparkowski Ludwik – kto jest za przyjęciem stawki 750zł? 

 

Radni głosami 10 „za” i 4 „wstrzymującymi” przyjęli kwotę 750zł. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  13 głosami „za” i 1 „wstrzymującym” podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

f) uchwalenia rocznego planu współpracy z organizacjami pozarządowymi na 2009r. 

 

Szarmach Wiesław – Komisja Oświaty – komisja jest za przyjęciem uchwały w wersji 

zaproponowanej przez Wójta Gminy. 

 

Bałachowski Jerzy – złożyliśmy wniosek, aby były pieniądze na imprezy. Czy zostały jeszcze 

jakieś rezerwy? 

 

Sekretarz –  w ubiegłym roku było zarezerwowane 7 500zł, wykorzystano  6 250zł, a 1 250zł 

niewykorzystane zostało zwrócone do budżetu z odsetkami. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

g) ustalenia stawki za składowanie odpadów na składowisku gminnym w Liniewskich 

Górach 

 

Knitter Benedykt – Komisja Komunalna – komisja jest za przyjęciem uchwała w wersji 

przedstawionej przez Pana Wójta. 

 

Szarmach Wiesław – proszę założyć monitoring na składowisku. Chodzą słuchy, że za dużo 

nieewidencjonowanych samochodów ze śmieciami wjeżdża na teren składowiska. Myślę, że 

ta inwestycja się opłaci. 

 

Szparkowski Ludwik – Starogard ma stawkę 57zł,  Gostomie więcej niż 20zł, a Liniewo 18zł to 

trzeba monitoring jak najszybciej założyć.  

 

Szarmach Wiesław – najlepiej to złożyć  do końca stycznia 2009r.. 

 

Szparkowski Ludwik – myślę, że na następnej sesji monitoring będzie już założony. 



Skarbnik - czy nie trzeba  w związku z tym podnieść kwoty składowania? 

 

Szarmach Wiesław – uchwałę zawsze można zmienić, zobaczymy jakie będą koszty założenia 

monitoringu. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

g) zmian w budżecie gminy 

 

Skarbnik Gminy omówiła zmiany w budżecie gminy. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za podjęciem 

uchwały. 

Radni  14 głosami „za”  podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 

 

 

Ad. 9 

Odpowiedzi na interpelacje radnych 

 

Wójt – zatoczka w Lubieszynie – pieniądze są zawarte w budżecie gminy, nie są natomiast 

ujęte w budżecie województwa, rozmawiałem z Marszałkiem i obiecał, że jeśli będzie 

potrzeba to zostanie ujęte w ich budżecie. 

- przejście dla dzieci – było wystosowane pismo do ZDP, bo jest to bardzo niebezpieczne 

przejście, ale odpowiedź przyszła odmowna. 

- dotyczy artykułu zamieszczonego w Kurierze Kaszubskim – ja nie jestem autorem tego 

artykułu. Uzyskaliśmy bardzo dużą dotację na kanalizację i modernizację oczyszczalni 

ścieków, a to nie podoba się wielu gminom, w szczególności jednej, która negowała to, ze 

taka maleńka gminy jak my otrzymała tak wielką dotację. Oczyszczalnia daje możliwość 

rozszerzenia ciągów kanalizacyjnych. Robię wszystko żeby niwelować problemy zaszłości. 

Będziemy musieli wziąć kredyt krótkoterminowy, ale wynika to z procedur.  Gminy podpisały 

bez nas i Starej Kiszewy drugie porozumienie z myślą, że się o tym nie dowiemy. Były 

poprawki na poprzednich etapach, na etapie studium wykonalności  musieliśmy zmienić 

kwotę, aby wniosek miał szansę przejść ten etap i wykazać, że wniosek jest rentowny. 

Wszystko to zostało zrobione. Na końcu okazało się, ze należy się nam 3,2 mln i tak 

szczęśliwie doszliśmy do końca. 

 

Szparkowski Ludwik – to sprowadza cała gminę do izolacji. Odczytam teraz odpowiedź na 

moje pismo, które skierowałem do Pana Starosty w tej sprawie (pismo w załączeniu do 

protokołu). Nie ma sensu zaogniać sytuacji. 



 

 

Ad. 10 

Wolne głosy i wnioski 

 

Bałachowski Jerzy – tak samo my wszyscy zareagowalibyśmy w tej sytuacji. Chciałem 

podziękować Wójtowi za takie poświęcenie dla gminy. 

 

Czapiewski Jerzy – a co z przystankiem dla dzieci w Dece? Nic się nie dzieje w tym kierunku. 

 

Skarbnik – chciałabym podziękować za głosowanie. Cieszę się, że wszyscy podeszli ze 

zrozumieniem i poważnie do budżetu gminy. Mam nadzieję, że w ciągu tego roku budżet 

będzie zrealizowany, będzie on także jeszcze pewnie korygowany. Życzę wszystkiego 

najlepszego. 

 

Szparkowski Ludwik – zaoszczędźmy trochę i zakupmy może odblaski. 

 

Knitter Benedykt – gdzie można kupić takie odblaski? 

 

Wójt – można kupić w WORD 

 

Kobiela Roman – pan Wójt  obiecał, że w tym roku na słupach w wioskach będzie co 

najmniej więcej o 1 lampki świąteczne, a nie ma. 

 

Narloch Jerzy – ja mam. 

 

Wójt – na drugi rok będą na pewno. 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.00 

 

 

    

  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  

                                                                                                 Ludwik Szparkowski 

                                                                                          Przewodniczący Rady gminy 

 

 

 

 

 

 

 


